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Protokół z XI sesji Rady Gminy Wałcz 

odbytej w dniu 29 sierpnia 2019 r. 

 

 

Sesja odbyła się w sali narad Urzędu Gminy w Wałczu przy ul. Dąbrowskiego 8. 

Czas trwania sesji: 12.00 – 13:30 

Lista obecności radnych – załącznik nr 1 

Lista obecności osób spoza rady obecnych na sesji – załącznik nr 2 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Link do nagrania: http://hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=walczugsesja 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski otwierając obrady przywitał koleżanki i kolegów 

radnych, następnie Wójta Gminy – Jana Matuszewskiego, Sekretarz Gminy – Joannę Mackiewicz, Skarbnik 

Gminy – Sylwię Siemko, Radcę Prawnego – Dariusza Raczyńskiego, Kierownika Referatu Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Komunalnej – Przemysława Maksymowicza 

oraz osoby obsługujące dzisiejszą sesję. 

 

Pkt. 2. Stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych (nieobecny 

radny Robert Dłużak oraz radna Justyna Trzaska), co stanowi quorum do prowadzenia prawomocnych obrad 

i podejmowania uchwał. 

 

Pkt. 3. Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, iż porządek obrad otrzymali Państwo wraz 

z zawiadomieniem na sesję. Przedstawia się on następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy Wałcz z dnia 4 lipca 2019 r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Karsiborze do 

30.06.2019 r.  

7. Informacja na temat gospodarki odpadami za I półrocze 2019 r. 

8. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/59/2019 Rady Gminy Wałcz z dnia 27 

czerwca  2019 r. w sprawie inkasa podatków: rolnego, leśnego, od nieruchomości i opłaty 

targowej. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości gruntowych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania remontu drogi powiatowej Nr 2332Z.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Wałcz Nr XXXIV/173/05 z dnia 14 

czerwca 2005 r. w sprawie ustanowienia drzewa za pomnik przyrody. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Wałcz przekazanej 

przez Radę Miasta Wałcz w przedmiocie przyznawania lokali mieszkalnych. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi przekazanej przez Panią Annę M. na działania 

Wójta Gminy Wałcz. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.  

19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych, wolne głosy, komunikaty. 

20. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski zaproponował wycofanie z porządku obrad pkt. 17 

„Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi przekazanej przez Panią Annę M. na działania Wójta Gminy 

Wałcz”, ponieważ Komisja, Skarg, Wniosków i Petycji nie analizowała tej skargi więc nie może przedstawić 

Radzie Gminy stanowiska w tej sprawie.  

 

Skarbnik Gminy Sylwia Siemko powiedziała, że nie do końca zgadza się ze stwierdzeniem 

Przewodniczącego Rady Gminy, ponieważ omawiała tą skargę na Komisji. Skarga została Komisji 

przedstawiona, natomiast Komisja nie podjęła decyzji co dalej w tym temacie uczynić.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że Komisja nie analizowała skargi, a co za 

tym idzie nie przedstawiła Radzie Gminy swojego stanowiska i absolutnie nie ma żadnych uwag do Pani 

Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski poddał pod głosowanie wniosek dotyczący wycofania z 

porządku obrad pkt. 17 „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi przekazanej przez Panią Annę M. na 

działania Wójta Gminy Wałcz” 

 

Zmiana została poddana pod głosowanie: 

 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 11 radnych, 

- przeciw  - 1 radny, 

- wstrzymujący się - 1 radny.  

 

Wniosek Przewodniczącego w sprawie wycofania z porządku obrad pkt. 17 „Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi przekazanej przez Panią Annę M. na działania Wójta Gminy Wałcz” został przyjęty 

większością głosów. 

 

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Innych propozycji nie zgłoszono i porządek obrad po zmianach został przyjęty przez aklamację w 

następującym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy Wałcz z dnia 4 lipca 2019 r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Karsiborze do 

30.06.2019 r.  

7. Informacja na temat gospodarki odpadami za I półrocze 2019 r. 

8. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/59/2019 Rady Gminy Wałcz z dnia 27 

czerwca  2019 r. w sprawie inkasa podatków: rolnego, leśnego, od nieruchomości i opłaty 

targowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości gruntowych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania remontu drogi powiatowej Nr 2332Z.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Wałcz Nr XXXIV/173/05 z dnia 14 

czerwca 2005 r. w sprawie ustanowienia drzewa za pomnik przyrody. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Wałcz przekazanej 

przez Radę Miasta Wałcz w przedmiocie przyznawania lokali mieszkalnych. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.  

18. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych, wolne głosy, komunikaty. 

19.  Zakończenie obrad. 

 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy Wałcz z dnia 4 lipca 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że protokół z dziesiątej sesji Rady Gminy 

Wałcz był dostępny w Biurze Rady Gminy, a także został do Radnych wysłany w formie elektronicznej. 

Zapytał czy są uwagi do treści protokołu z X sesji Rady Gminy Wałcz z dnia 4 lipca 2019 r. Radni nie zgłosili 

uwag. 

Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy Wałcz zostało poddane pod głosowanie. 

 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 
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Protokół z X sesji Rady Gminy Wałcz z dnia 4 lipca 2019 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Pkt. 5. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Radny Dariusz Kujszczyk zapytał o przebudowę kanalizacji w miejscowości Chwiram. 

 

Radny Ryszard Kwaśnica poprosił o omówienie podwyżek dla nauczycieli planowanych ustawą ze względu 

na to, że rozpoczyna się rok szkolny? Zapytał, jakie będą przewidywane tego konsekwencje. Zapytał także jak 

została rozwiązana sprawa strajku? Poruszył sprawę chodnika przy E22 do ul. Lipowej, ponieważ jest 

informacja, że Dyrekcja Regionalna w Szczecinie jest gotowa podjąć ten temat i zapytał na jakim etapie jest 

wspieranie tej inwestycji? 

 

Radny Jan Uran zapytał czy w tym roku będzie doprowadzona woda do miejscowości Łąki? Podkreślił, że 

było to obiecane mieszkańcom. Zapytał również jak daleko w planach jest budowa świetlicy w Gostomi?  

 

Radny Ryszard Kwaśnica  zapytał o wywóz odpadów wielkogabarytowych. 

 

Pkt. 6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Karsiborze do 30.06.2019 

r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że sprawozdanie z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Karsiborze do 30.06.2019 r. było omawiane na wszystkich komisjach. Zapytał czy są 

zgłaszane jakieś pytania bądź uwagi dotyczące sprawozdania. Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Karsiborze do 30.06.2019 r.  stanowi załącznik 

nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Karsiborze do 30.06.2019 r. zostało 

poddane pod głosowanie: 

 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych, 

 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Karsiborze do 30.06.2019 r. zostało przyjęte 

jednogłośnie.  

 

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Pkt. 7. Informacja na temat gospodarki odpadami za I półrocze 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że Informacja na temat gospodarki 

odpadami za I półrocze 2019 r. była omawiana na wszystkich komisjach. Zapytał czy są zgłaszane jakieś 

pytania bądź uwagi dotyczące informacji. Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski stwierdził, iż Rada Gminy Wałcz przyjęła informację na 

temat gospodarki odpadami za I półrocze 2019 r.  
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Pkt. 8. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami 
 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski przekazał głos Wójtowi Gminy Wałcz –  Janowi 

Matuszewskiemu. 

 

Wójt Gminy Wałcz – Jan Matuszewski przedstawił informację z pracy między sesjami: 

 

 29 czerwca 2019 r. - festyn wiejski w Dobinie, 

 15 lipca 2019 r. - wybory sołtysa miejscowości Łąki, 

 16 lipca 2019 r. - zebranie mieszkańców wsi Ostrowiec, gdzie jednym z najważniejszych tematów 

była potencjalna budowa ścieżki rowerowej oraz budowa wieży komórkowej, 

 17 lipca 2019 r. - otwarcie nowej Komendy Policji w Wałczu, 

 1 sierpnia 2019 r. - spotkanie z państwem B. dotyczące pomieszczenia przeznaczonego na świetlicę 

wiejską w Różewie, 

 14 sierpnia 2019 r. -  spotkaniami państwem S. w Golcach, którzy obchodzili pięćdziesięciolecie 

pożycia małżeńskiego, 

 28 sierpnia 2019 r. - wybór sołtysa w Wałczu Drugim, 

 21 sierpnia 2019 r. -  do wsi Szwecja przybyła Komisja z Urzędu Marszałkowskiego ze Szczecina, w 

związku z tym, że Szwecja zakwalifikowała się do pierwszej dziesiątki do najpiękniejszej wsi w 

województwie zachodniopomorskim,   

 22 sierpnia 2019 r. - spotkanie z przedstawicielami firmy Asta dotyczące filmu o Wale Pomorskim, 

 23 sierpnia 2019 r. - święto 1 Regionalnej Bazy Logistycznej, 

 28 sierpnia 2019 r. - spotkanie w Witankowie dotyczące świetlicy wiejskiej. 

 

Pkt. 8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami 

 
ZAPROSZENIA:  

 

1. Festyn Rodzinny w Rudkach – 13 lipca 2019 r. godz.: 13:00  

Od: Rady Sołeckiej w Rudkach – zaproszenie dla wszystkich Radnych Gminy Wałcz. 

2. Wojewódzkie obchody 100. Rocznicy powołania Policji Państwowej pod patronatem 

honorowym Elżbiety Witek – Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji – 17 lipca 2019 r. 

godz.: 10:00 – zaproszenie dla Przewodniczącego Rady Gminy Wałcz. 

3. X Festyn Parafialny – 20 lipca 2019 r. godz.: 16:00 (boisko wiejskie w Strącznie) 

Od: Rady Parafialnej, Rady Sołeckiej, KGW, TPD - zaproszenie dla wszystkich Radnych Gminy 

Wałcz. 

4. Otwarcie Sali treningowej karate oraz lokalu biurowego – 30 sierpnia 2019 r. godz. 12:00  

Od: Społeczności Klubu Karate Tradycyjnego w Wałczu oraz federacji World Shotokan Institute – 

Poland – zaproszenie dla Przewodniczącego Rady Gminy Roberta Gąsiorowskiego i dla Zastępcy 

Przewodniczącego Rady Gminy Janusza Marchewki.  

5. Dożynki wsi Dobino – 31 sierpnia 2019 r. godz.: 17:00  

Od: Sołtysa, Rady Sołeckiej i Koła Gospodyń Wiejskich – zaproszenie dla wszystkich Radnych Gminy 

Wałcz. 

6. Dożynki Powiatowo-Gminne: Polsko-Niemieckie spotkanie z kulturą w Mirosławcu – 14 

września 2019 r. godz. 13:00  

Od: Starosty Wałeckiego Bogdana Wankiewicza i Burmistrza Mirosławca Piotra Pawlika - zaproszenie 

dla Przewodniczącego Rady Gminy. 
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PISMA:  
 

1. Z dnia 27 czerwca 2019 r. – Od Wojewody Zachodniopomorskiego – do Rady Gminy  

Dotyczy: analizy orzeczeń Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie, a także 

uwzględnienie stanowiska w nich wyrażonego w przypadku podejmowania uchwał w przedmiocie 

powoływania składów komisji rewizyjnej oraz komisji skarg, wniosków i petycji.  

 

2. Z dnia 10 lipca 2019 r. – Od Pani J. - Do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

Dotyczy: udostępnienia kserokopii wniosków i dowodów złożonych przez Wójta Gminy Wałcz na 

posiedzeniach Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

3. Z dnia 11 lipca 2019 r. – Od Wojewody Zachodniopomorskiego – do Rady Gminy Wałcz 

Dotyczy: Zawiadomienia o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia 

nieważności części uchwały Nr IX/64/2019 Rady Gminy Wałcz z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie 

wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego.  

 

4. Z dnia 18 lipca 2019 r. – Od Wojewody Zachodniopomorskiego – do Rady Gminy Wałcz 

Dotyczy: Rozstrzygnięcia nadzorczego – stwierdzenia nieważności uchwały Nr IX/64/2019 Rady 

Gminy Wałcz z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego.  

 

5. Z dnia 7 sierpnia 2019 r. – Od Punktu Przedszkolnego Przedszkola Terapeutycznego „Piękny 

Umysł” – do Rady Gminy Wałcz 

Dotyczy: zapytania o wprowadzeniu ustawy o SUO (Specjalistycznych Usługach Opiekuńczych). 

 

6. Z dnia 12 sierpnia 2019 r. – Od Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Szczecinie – Do 

Rady Gminy Wałcz  

Dotyczy: dotacji celowych Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w 2019 

r.  

 

7. Z dnia 12 sierpnia 2019 r. - Od Pani J. - Do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Dotyczy: przesłania odpisu dokumentów (dowodów) z toczących się postępowań w sprawie oraz 

odpisów protokołów z posiedzeń Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

8. Z dnia 13 sierpnia 2019 r. – Od Dziecięcego Ogrodu II Emilia Pusch  - Do Rady Gminy Wałcz 

Dotyczy: prośby o kontynuowanie działań mających na celu wspieranie rodziców oddających dzieci 

do żłobka i dofinansowanie na kolejny rok kalendarzowy 2020 przy planowaniu budżetu gminy na 

w/w okres.  

 

9. Z dnia 22 sierpnia 2019 r. – Od Państwa Z.  – Do Przewodniczącego Rady Gminy  

Dotyczy: skargi na działania Wójta Gminy Wałcz. 

 

10. Z dnia 26 sierpnia 2019 r. – Od Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Komunalnej – Do Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i 

Gospodarki Komunalnej 

Dotyczy: zaopiniowania zmian do wniosku o dofinansowanie zadania „Remont Ratunkowy Wieży – 

naprawy konstrukcyjne fundamentów, renowacja i konserwacja ścian wieży, więźba dachowa i strop 

wieży – odnowienie lub całkowite odtworzenie, prace rozbiórkowe i zabezpieczające” Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Wawrzyńca w Rudkach – kościół filialny pw. Św. Antoniego w Golcach. 

 

PISMO, KTÓRE WPŁYNĘŁO DROGĄ ELEKTRONICZNĄ: 

 

1. Z dnia 22 lipca 2019 r. – Od Pani Anny M.  

Dotyczy: Skargi na działanie Organu Wykonawczego.  

 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 7. 
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Pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze 
bezprzetargowej  
 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na 

komisjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje numer 

XI/73/2019. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/59/2019 Rady Gminy Wałcz z dnia 27 

czerwca  2019 r. w sprawie inkasa podatków: rolnego, leśnego, od nieruchomości i opłaty targowej 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na 

komisjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje numer 

XI/74/2019. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości gruntowych 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na komi-

sjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje numer 

XI/75/2019. 

 

Uchwała stanowi  załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Pkt. 13. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania remontu drogi powiatowej Nr 2332Z 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na komi-

sjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje numer 

XI/76/2019. 

 

Uchwała stanowi  załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Pkt. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Wałcz Nr XXXIV/173/05 z dnia 

14 czerwca 2005 r. w sprawie ustanowienia drzewa za pomnik przyrody 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na komi-

sjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje numer 

XI/77/2019. 

 

Uchwała stanowi  załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Pkt. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na komi-

sjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje numer 

XI/78/2019. 

 

Uchwała stanowi  załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Pkt. 16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Wałcz przekazanej 

przez Radę Miasta Wałcz w przedmiocie przyznawania lokali mieszkalnych 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na komi-

sjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje numer 

XI/79/2019. 

 

Uchwała stanowi  załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Pkt. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na komi-

sjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały. 

 

Skarbnik Gminy Sylwia Siemko powiedziała, że na komisjach, kiedy omawiała uchwałę o zmianach w bu-

dżecie nie było mowy o zabezpieczeniu środków na dofinansowanie dla Starostwa Powiatowego, a decyzja 

Radnych jest pozytywna. Podkreśliła, że nie wspominała o tym na komisjach, a kwota 29.756,16 zł została 

wprowadzona do budżetu. 

 

Uchwała została poddana pod głosowanie: 

- obecnych   - 13 radnych, 

- za    - 13 radnych. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymuje numer 

XI/80/2019. 

 

Uchwała stanowi  załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Pkt. 18. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych, wolne głosy, komunikaty 

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Dariusza Kujszczyka dotyczące 

przebudowy kanalizacji w miejscowości Chwiram powiedział, że zostały wysłane zapytania ofertowe i we 

wrześniu te prace zostaną rozpoczęte. 

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Ryszarda Kwaśnicy powiedział, że jest 

dobrze, kiedy w telewizji mówią o podwyżkach dla nauczycieli. Natomiast pieniądze przeznaczone na 

podwyżki nie mają zabezpieczenia w pieniądzach rządowych. Na dzień dzisiejszy będzie to pokrywane ze 

środków własnych gminy. Środków 300 zł dla wychowawców również na dzień dzisiejszy nie ma. Jeśli chodzi 

o strajk nauczycieli to na terenie Gminy Wałcz został on zawieszony. Dnia 16 września ma się spotkać Pan 

Broniarz z pozostałymi osobami kompetentnymi i mają zdecydować co dalej ze strajkiem. Wójt podkreślił, że 

za każdy dzień strajku, który się odbył każdy z nauczycieli strajkujących miał odejmowane pieniądze z pensji. 

Zaznaczył, że chcą te ubytki, chociaż w jakimś stopniu nauczycielom wyrównać. Wójt odpowiadając na 

pytanie dotyczące chodnika powiedział, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad pochyliła się nad 
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tematem na razie papierowo. W najbliższych planach jest to możliwe do ujęcia w budżecie i wykonanie tego 

chodnika w roku 2020. Dzisiaj zostało wysłane pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z 

prośbą o przypomnienie, aby w planach na rok 2020 ująć w budżecie budowę chodnika do ul. Lipowej w 

budżecie. Jeśli chodzi o wywóz wielko gabarytów to kwota, która została zapłacona za ubiegły rok wyniosła 

około 130.000 zł. Firma opuściła cenę do 120.000 zł. Zostały wyszczególnione miejscowości, w których przy 

konsultacjach z kierownikiem referatu ds. gospodarki wodno-ściekowej Tadeuszem Wenio zostaną ustalone 

terminy wywozu. Harmonogram w przyszłym tygodniu będzie podany do wiadomości.  

Wójt podkreślił, że jeżeli tych gabarytów nie będzie aż tak dużo, to wywóz będzie zorganizowany również w 

innych miejscowościach. 

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Jana Urana dotyczące doprowadzenia 

wody do miejscowości Łąki powiedział, że kosztowało to 3.000.000 zł. Ten SUW będzie obsługiwał 8 

miejscowości i planuje się przyłączyć mieszkańców miejscowości Łąki. Obszar gdzie ma iść sieć 

wodociągowa nie jest ujęty w geodezji, dlatego trzeba wykonywać mapy od podstaw. Wójt podkreślił, że do 

końca roku lokale w miejscowości Łąki zostaną podłączone do sieci z Ług Wałeckich. 

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Jana Urana dotyczące budowy świetlicy 

w Gostomi powiedział, że przy aprobacie Radnych świetlice od 2 lat są budowane.  Na ukończeniu jest budowa 

sali w Dzikowie, a do końca roku będzie świetlica w Zdbicach. Powiedział, że zostanie rozpoczęta budowa 

świetlicy w Górnicy oraz w Gostomii. Wójt podkreślił, że na świetlice w Gostomii jest już zrobiona 

dokumentacja, także w okresie wiosennym zostaną rozpoczęte prace. Natomiast w Górnicy prace zostaną 

rozpoczęte troszeczkę później. Wójt podkreślił, że jeśli chodzi o świetlicę w Strącznie, to odbyła się pierwsza 

licytacja, w której nie było chętnych. W związku z czym druga licytacja odbędzie się w październiku i Gmina 

będzie w niej uczestniczyć. Na remont tego budynku trzeba będzie przeznaczyć kwotę około 200.000 zł. Wójt 

zaznaczył, że jeżeli w tym roku budynek w Strącznie nie zostanie przyjęty, to zostanie tam wybudowana nowa 

świetlica. 

 

Radny Jan Uran powiedział, iż Wójt wspomniał, że w Popowie jest podłączony prąd, a Sołtys dzwonił, że 

nie ma podłączenia prądu do tego budynku.  

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział, że miało być podłączone na podliczniku do Sołtysa i bodajże nie 

było zgody. Wójt podkreślił, że w tym roku na pewno prąd w tym budynku będzie.  

 

Skarbnik Gminy Sylwia Siemko poprosiła, że jeżeli Radni chcą realizować jakiekolwiek zakupy związane z 

wydatkowaniem tzw. funduszów sołeckich to, aby robić to w porozumieniu z sołtysami i radami sołeckimi. 

 

Radny Ryszard Kwaśnica poprosił o umieszczenia w Biuletynie Informacji Publicznej Statutu, który został 

uchwalony jakiś czas temu, aby został on ujęty w tekście jednolitym i przekazany radnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że wszystko zostanie ustalone z Panią 

Sekretarz, aby jak najszybciej to się ukazało. 

 

Radny Marek Kapecki zapytał jakie miejscowości są ujęte w wywozie odpadów wielkogabarytowych? 

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiedział, że pracownik pokazał mu te miejscowości, ale nie spisał ich. 

Jest to 8 dużych miejscowości. Wójt podkreślił, że jeżeli tych gabarytów będzie naprawdę uczciwie mało, to 

w innych miejscowościach także zorganizuje się wywóz wielkogabarytów. Nawiązując do uciążliwych 

odpadów m.in. papa czy styropian  zostało wysłane zapytanie do dwóch firm, ile kosztowałby odbiór tych 

odpadów, gdyby firma zewnętrzna odbierała je od gminy. Wójt zaznaczył, że nie jest to takie proste, ponieważ 

te firmy również zwracają się do innych firm wywożących odpady. Wójt podkreślił, że byłoby tak, iż 

mieszkańcy dowozili, bo te odpady płacąc taką stawkę jaką firma zewnętrzna by narzuciła. 

 

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że należałoby się zastanowić czy gdyby był z tym problem, a na pewno 

będzie w różnych konfiguracjach, to może należy zapytacie, gdzie te firmy są i wskazywać mieszkańcom, 

gdzie mają się udać. Radny zapytał, czy dalej jest kontynuowany program dotyczący zabierania eternitu? 
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Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiedział, że propozycja Pana Radnego jest absolutnie niemożliwa, 

ponieważ nie można wskazać mieszkańcom Piły czy Mirosławca jako miejsca, gdzie mogą wywieźć odpady, 

gdyż odległość byłaby za duża. Od indywidualnych odbiorców nikt nie odbierze takich odpadów. 

Najwłaściwszym rozwiązaniem byłoby, gdyby te odpady przekazano na PSZOK do Kołatnika.  Jeśli chodzi o 

eternit to była wykonana inwentaryzacja ilości odpadów eternitowych na terenie Gminy Wałcz kilkanaście lat 

temu i wyszło wówczas, że jest ok. 3.700 ton. Ustawa o odpadach informuję, że do roku 2032 ma nie być w 

ogóle eternitu w Polsce. W ciągu kilku lat zdjęto z Gminy Wałcz łącznie ok. 700 ton.  

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska w tych pierwszych latach finansował 100% kosztów zdejmowania, 

odbioru, przewozu i utylizacji eternitu. W latach 2016-2017 50% dofinansowywał Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i dzięki Radnym było także dofinansowane z budżetu gminy. W roku 2018 nie było w 

ogóle dofinansowania. W tym roku w czerwcu powiedziano, że jest dofinansowanie do eternitu, kto pierwszy 

ten lepszy i został złożony wniosek, a jest bardzo dużo osób. Teraz jest dofinansowanie 75% i 25%, 

ewentualnie z budżetu gminy. 

 

Radny Janusz Marchewka zaproponował, aby w harmonogramie wywozu odpadów wielkogabarytowych 

ująć nie tylko duże miejscowości, ale również mniejsze leżąco bok nich, aby później nie jechać do 2, czy 3 

mieszkańców specjalnie skoro i tak tam się przejeżdża.  

 

Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział, że zostanie zrobione tak, że gdy mieszkańcy wystawią odpady to 

zostanie to zostaną one zabrane. Wójt podkreślił, że chcą obsłużyć wszystkich, ale ze względów finansowych 

na razie trzeba postępować rozważnie. 

 

Pkt. 19. Zakończenie obrad 
 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że porządek obrad został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady XI sesji Rady Gminy Wałcz. 

 

 

 

 

Protokołowała:        Przewodniczący Rady Gminy  

 

Robert Gąsiorowski   


